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Významné návštěvy u nás v obci

Úspěšné hospodářské výsledky, investice i společenské úspěchy 
staví naší obec na velmi vysokou úroveň. A to se projevuje i v zájmu 
vrcholných politiků České republiky o naší obec.
Společenskou a pracovní návštěvou nás poctily dne 21. března 2023 
1. místopředsedkyně Poslanecké sněmovny Věra Kovářová spolu
s předsedkyní výboru pro životní prostředí PS ČR Janou Krutákovou.
Další významná návštěva se uskutečnila ve středu 29. března 2023.
Hostem byl další místopředseda sněmovny, tentokrát Jan Bartošek. 
A byla to návštěva vysloveně pracovní...                          Více na str. 5

Více na str. 6

Proč je důležité číst?
Prohloubíte svou fantazii a kreativitu, zlepšíte slovní zásobu,
naučíte se soustředit, trénujete paměť, rozšíříte své znalosti
a ještě je to zábavné. A platí to pro děti i dospělé :-)

Jedná se o poutní plavby na stylizovaném voru, které mají
uctít nelehké řemeslo vltavských plavců. Tyto plavby léta 
zahajoval Václav Husa z Hladné. Letošní poutní plavba 
se konala v sobotu 1. dubna a byla věnována plaveckému 
rodu Husů z Hladné. Anna Husová (1938) sestra Václava 
Husy se osobně zúčastnila části plavby - z Kořenska na 
Hladnou. V místě, kde na Hladné stával dům rodiny Husů,  
byl s Annou Husovou natočen rozhovor pro Českou televizi 
a představena nová kniha „Vorařství na Hladné“.
Jak na plavbu a starou řeku vzpomíná se dočtete na str. 7

Stačí otevřít knihu...                                            Více na str. 12

Návštěva žáků místní školy v Obecní knihovně v Albrechticích 
nad Vltavou v rámci akce Březen - měsíc knihy.

Velikonoční tvoření pro malé i velké
1. dubna do bufetu Miláček zavítalo jaro - albrechtičtí zahrádkáři opět 
uspořádali Velikonoční dílnu pro děti a jejich doprovod. Návštěvníci si 
mohli vyzkoušet zdobení vajíček voskovou technikou, pletení pomlázek 
z vrbového proutí nebo vyrobit chundelatou ovečku či jarní dekoraci. 
Každý, kdo chtěl mít na velikonoční svátky kousek jara doma, tak měl 
možnost dát prostor své vlastní fantazii.

Z Kořenska na Hladnou
Po stopách vltavských plavců



Informace pro občany z 1. a 2. zasedání Zastupitelstva obce

Podrobné informace z jednání Zastupitelstva obce: 
www.albrechticenadvltavou.cz

Z 1. zasedání ZO konaného dne 16. 2. 2023, zasedání řídil: starosta Ing. Miroslav Ušatý, přítomno: 21 občanů, z toho 14 členů ZO

2

Kontrola plnění usnesení ZO a zpráva o činnosti RO
– starosta – byl podepsán dodatek smlouvy s firmou Rumpold, 
   do poloviny prázdnin bude cena za ukládání odpadů dotovaná
Vodohospodářská infrastruktura
– Ing. Havlíček – jednal s Povodím Vltavy a odborem životního 
   prostředí MÚ Písek, zda je obec povinna vybudovat ČOV. 
   U nej méně tří posledních vzorků odpad. vod došlo k překročení 
   max. hodnot. Obci hrozí opakovaně pokuta do výše 100 tis. Kč. 
   Je nutné vybudovat ČOV.
– starosta – stavební povolení na ČOV je již vydáno. Bude nám 
   uznána i oprava komunikace v Habří ze 100% a v Kozíně z 30%. 
– p. Veverka – co vodovod v Újezdě?
– starosta – je tlak občanů v Újezdě Hrad a chatařů, že by chtěli 
   vodovod. Bude předmětem v dalších etapách.
ZO schvaluje činnost rady obce.
– pí. Krippnerová, MBA – navrhuje do plánu akcí zařadit úpravu 
   budovy OÚ a kulturního domu v Albrechticích. V budově OÚ 
   vybudovat byty a do budovy kultur. domu přesunout OÚ včetně 
   pošty a kluboven pro spolky.
– starosta – majetkoprávně je náš obchod včetně sálu, ostatní je 
   ve vlastnictví Běleckých, není to momentálně na pořadu dne
– p. Schánilec – je pro, aby nebyl objekt prázdný
– p. Sládek – je proti, chce aby bylo zachováno jako kulturní dům
– p. Jaroš – investice do kulturních zařízení je nemyslitelná
– starosta – realizace této akce by mohla být v letech 2025–2026
– Bc. Mikolášek – nesouhlasí, aby se tam přesunul OÚ
– p. Lacina – výstavba bytů ano, splácet podobně jako v Údraži
Doplnění vodovodního řadu
– Bc. Mikolášek – před 2 lety byl zpracován projekt na vodovod 
   na Kouta. Nyní by bylo dobré ho doplnit. Je možnost napojení 
   na vodovod u hlavní cesty od lesáckých bytovek až ke škole.
– starosta – proběhne rekonstrukce komunikace z návsi směrem 
   na Údraž, bude se pokládat kanalizace, položil by se i vodovod 
ZO schvaluje vypracování projektové dokumentace na doplnění 
vodovodního řadu Albrechtice nad Vltavou.
ZO schvaluje investiční záměr energetické soběstačnosti v areálu 
ZŠ a MŠ v Albrechticích nad Vltavou.
– starosta – je zpracována projektová dokumentace na veřejné 
osvětlení, navrhuje v některých částech obce změnit veřejné 
osvětlení na fotovoltaické. Požádal p. Schánilce a p. Řeřábka, 
zda by mohli připravit možnosti veřejného osvětlení
Daň z nemovitostí
ZO pověřuje starostu a místostarostku k přípravě zvýšení 
koeficientu daně z nemovitostí pro rekreační oblasti.
Rozdělení kompetencí
ZO svěřuje místostarostce obce pí. Haně Krippnerové, MBA
1. plnění úkolů v následujících oblastech:
správa majetku, bytové hospodářství, sakrální stavby, školství, 
vč. úkolů zřizovatele ZŠ a MŠ, kultura, dotace obce vč. jednání 
s ústředními a krajskými orgány, poskytování dotací a záštit 
aktivitám v obci, doprava (správa a údržba míst. komunikací, 
dopr. značení), oblast vnitřních věcí, výkon přenesené působnosti 
ve svěřeném rozsahu, úkoly zaměstnavatele pro BOZP
2. v rozsahu svěřených oblastí:
spolupracuje s Armádou ČR a Policií ČR, zajišťuje spolupráci 
s nemocnicí, lékaři, zdravotníky, spolupracuje na tvorbě právních 
předpisů obce, řídí obecní úřad pro zabezpečení plnění usnesení 
orgánů obce (řídí a kontroluje zaměstnance zařazené do OÚ), 
organizuje zadávání veřejných zakázek 
3. zastupování obce v MAS Vodňanská ryba
Usnesení bylo přijato.
Investiční záměr „Přístavba pro malotřídky ZŠ a MŠ 
v Albrechticích nad Vltavou“ 
ZO schvaluje souhlas s podáním investičního záměru k projektu 
„Přístavba pro malotřídky ZŠ a MŠ v Albrechticích nad Vltavou 
2023“ a souhlas se zajištěním minimální výše spoluúčasti.
Plán společných zařízení KoPÚ Údraž
ZO schvaluje aktualizovaný plán společných zařízení zpracovaný
v rámci komplexní pozemkové úpravy Údraž. 
Určení priorit KoPÚ Jehnědno
ZO schvaluje realizaci větrolamů TEO1 a TEO2 a rekonstrukci 
cest HC 12 a HC 15 v rámci realizace prvků Plánu společných 
zařízení KoPÚ Jehnědno a podání žádosti o provedení realizace
Náklady na vybudování hradí stát. 

                 

Diskuse, různé
– pí, Krippnerová, MBA – informovala o ZTV II – probíhá stavba 
   elektrického vedení I. etapy, mělo by být hotovo do 30.6.2023. 
   Poděkovala p. Veverkovi za odklizení autovraků v Újezdě
– p. Veverka – na pozemku vznikne volný prostor, občané Újezda 
   se přiklání se k vybudování „Včelího vrchu“.
– pí. Krippnerová, MBA – paní Schánělová z Újezda by mohla 
   s obcí směnit pozemek vhodný pro vybudování dětského hřiště. 
– Bc. Mikolášek – snažíme se na obecních budovách snížit 
   energie. Mohl by se do toho zahrnout i obchod?

ze 2. zasedání ZO obce konaného dne 8. 3. 2023
Zasedání řídil: starosta Ing. Miroslav Ušatý 
Přítomno: 15 občanů, z toho 12 členů zastupitelstva

                 

Rozdělení kompetencí
Na minulém zasedání ZO byly projednány a schváleny kompe-
tence pro místostarostku obce. Starosta s tímto rozdělením 
nesouhlasí, doporučuje minulé usnesení zrušit. Seznámil přítomné 
zastupitele s novým návrhem rozdělení kompetencí.
– Ing. Procházka – zastupitelé rozhodli na ustavujícím zasedání, 
   že starosta i místostarosta budou uvolnění. Dle zákona o obcích,  
   zastupuje starosta obec navenek, místostarosta v době jeho 
   nepřítomnosti. Neví, o čem by měl nyní hlasovat. 
– Ing. Havlíček – navrhuje usnesení zrušit a neschvalovat další
– p. Jaroš – starosta je hlavní osoba, usnesení by zrušil a nechal  
   to tak, jak platilo doposud
– p. Řeřábek – doporučuje ponechat, jak bylo doposud
ZO ruší usnesení o rozdělení kompetencí.
Investiční záměr „Rekonstrukce pietního místa v Albrechticích
ZO schvaluje investiční záměr k realizaci akce „Rekonstrukce 
pietního místa v Albrechticích nad Vltavou“ a podání žádosti 
o poskytnutí dotace z programu Ministerstva obrany - Zachování 
a obnova historických hodnot.
Schválení činnosti starosty v SMS
ZO schvaluje účast starosty obce v pracovní skupině Sdružení 
místních samospráv pro financování. 
– Ing. Havlíček – počítá obec s vyšším zadlužením?
– starosta – ano. V případě budování VHI. Celkové náklady na 
   vybudování VHI činí 160 mil. Kč. Bylo požádáno o poskytnutí  
   dotace, která by měla pokrýt 70% nákladů, 30% nákladů pokryje 
   úvěr s úrokovou sazbou 1%. Úvěr bude pokrývat výnos z 
   vodného a stočného.
Investiční záměr „Modernizace hasičského sportoviště“
ZO schvaluje investiční záměr „Modernizace hasičského 
sportoviště“ v Jehnědně.
ZO schvaluje podání žádosti o dotace na MMR, národní dotace, 
Podpora rozvoje regionů, dotační titul D - Podpora vítězů soutěž 
Vesnice roku. 
Investiční záměr – byty Údraž
Obec má připravený projekt na vybudování 22 sociálních 
a dostupných bytů v Údraži. Byl požádán stavební úřad o vydání 
stavebního povolení. Podmínky poskytnutí dotace se změnily. 
Starosta představil investiční záměr.
– p. Schánilec – neví, zda je dobré, aby bylo v Údraži 14 sociálních
   bytů. Byl by v tomto směru opatrný.
– pí. Krippnerová, MBA – nesouhlasí s výstavbou. Možná by bylo 
   lepší vrátit se k důchodovému bydlení.
– p. Jaroš – navrhuje raději investovat do stavebních parcel
– Bc. Mikolášek – doporučuje tento projekt odložit.
ZO bere na vědomí.
Diskuse, různé
– p. Michalec – jaký je harmonogram budování vodovodu? 
– starosta – záleží zda bude obci poskytnuta dotace. 
– Ing. Havlíček – je nutné vyřešit situaci v ZTV, nezkouladovaný  
   dům obývá nejméně 12 osob. Není zde funkční domovní ČOV. 
   Produkuje se zde velké množství odpadu.
– pí. Krippnerová, MBA – byla podána žádost o poskytnutí dotace 
   na přístavbu ZŠ, do výběrového řízení se přihlásily 4 firmy. 
   Před benzinovou pumpou bude vybudována U-rampa. Na tuto 
   akci byla podána žádost o poskytnutí dotace od JčK.   
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Ing. Miroslav Ušatý, starosta obce

Okénko starosty
Vážení spoluobčané !
V uplynulém čtvrtletí proběhly nebo ještě probíhají kontroly 
od vyšších orgánů. Jednalo se o Nejvyšší kontrolní úřad, 
Finanční úřad, Státní fond životního prostředí a konečně 
každoroční audit z Jihočeského kraje.
Nejvyšší kontrolní úřad prováděl kontrolu využití finančních 
prostředků, správnost účetně ekonomických procesů a pra-
vidla obsazování bytů. Ve všech ukazatelích jsme obstáli 
„bez ztráty kytičky“ a tak máme kontrolu úspěšně za sebou. 
A hned to samé bude kontrolovat Státní fond podpory inves-
tic jako poskytovatel dotace.
Finanční úřad prováděl kontrolu poskytování dotací, využití 
prostředků a udržitelnost na dotačních titulech za roky 2015 
a 2019. I zde jsme měli vše v pořádku.
Státní fond životního prostředí provádí kontrolu udržitelno-
sti u dotačního titulu, ze kterého jsme čerpaly prostředky 
na výsadby alejí. Tam bylo uloženo nápravné opatření, kde 
jsme museli provést náhradní výsadbu. Ta byla uskuteč-
něna, zdokumentována a nyní čekáme na odsouhlasení 
ze strany SFŽP. 
A konečně audit z Jihočeského kraje. Po dvoudenní kontrole
(1x na podzim a nyní) byl závěrečný verdikt „bez závad“.
Závěrem chci podotknout, že takováto frekvence kontrol 
není obvyklá ani normální. Za tři, čtyři měsíce pět kontrol – 
to už je fakt moc. Ale zase na druhou stranu občan může 
být spokojen, že o veřejné prostředky je pečováno s péčí 
řádného hospodáře a že čerpání dotačních prostředků je 
v souladu s pravidly poskytovatele dotací a v souladu se 
zákony. Za to náleží dík všem pracovnicím úřadu. A záro-
veň z toho vyplývá i závazek do budoucnosti.

Ing. Miroslav Ušatý, starosta obce

Po více než třech letech přípravných prací, které spočívaly 
ve zhotovení projektových dokumentací (celkem přes 20 
souborů), uskutečnění stavebních řízení, kterých je 9 schvá-
lených a dalších 6 rozpracovaných, podání žádostí o dotace 
(3 jsou schváleny a další 2 připravovány) schválil Státní fond 
životního prostředí 7. dubna 2023 finanční podpory pro obec 
Albrechtice n. Vltavou na zhotovení vodovodní sítě ve správ-
ním území obce (vodovodní přivaděč Albrechtice – Chřešťo-
vice, vodovodní sítě Chřešťovice, Jehnědno, Údraž a Újezd) 
a splaškové kanalizace spojené s výstavbou čistírny odpad-
ních vod v Albrechticích nad Vltavou.
Podpora spočívá v poskytnutí dotací ve výši 111,451.206 Kč 
(slovy stojedenáct milionů korun) a také v poskytnutí úvěrů 
v souhrnné výši 47,764.803,- Kč s úrokovou sazbou 1% p.a., 
splatností 10 let a odkladem splátek a platby úroků po dobu 
realizaci díla. Ještě před schválením těchto prostředků do-
stala naše obec od SFŽP dotační prostředky na úrovni 90% 
v souhrnné částce 2,8 milionu korun na zhotovení projekto-
vých dokumentací. A to ještě je před zastupitelstvem možnost 
využít podpory z Jihočeského vodárenského svazu ve výši 
3 mil. Kč dotace a 5 mil. Kč bezúročného úvěru a na dokon-
čení vodovodní sítě v Albrechticích a Újezdě můžeme čerpat 
dotaci ve výši 50% uznatelných nákladů z prostředků granto-
vého kalendáře Jihočeského kraje. 
Celkově obec může čerpat finanční podporu celkem cca 
170 milionů korun.
Po zrealizování výstavby bude 97% občanů zásobováno 
vodou z veřejného řadu a více než 85% občanů bude likvi-
dovat odpadní vody zákonným způsobem.
Generálním dodavatelem stavby je společnost DAICH, spol. 
s r.o. Tábor. V měsících dubnu a květnu budou probíhat pří-
pravné práce. Budou vybudovány 2 - 3 stavební dvory, kde 
bude uložen stavební materiál. Jedná se v podstatě o 21 km 
vodovodního potrubí, 5 km kanalizačních trub, cca 60 kana-
lizačních šachet a mnoho dalšího materiálu.

Samotné stavební práce budou započaty v měsíci červnu. 
Jako první bude zhotoven vodovodní přivaděč Albrechtice - 
Chřešťovice, kde cca 2 měsíce budou probíhat práce na sva-
řování potrubí, protlacích pod komunikacemi, výstavbou vo-
dojemu a 14. srpna přijede těžká mechanizace, aby uložila 
vedení vodovodního potrubí do země. To by mělo trvat asi 
týden. O zahájení stavebních prací a zpřesnění celého har-
monogramu budou občané informováni v následujícím vydání 
zpravodaje.
Technický dozor investora a BOZP bude provádět na základě 
výsledků veřejné soutěže společnost VRV Praha, oblast Jižní 
Čechy. Řídícím dozorem bude ing. Jerhot.
Podrobný harmonogram akce ještě není stanoven. Důvodem
je součinnost s realizací dalších akcí a to zejména ukládání 
vedení elektrického proudu do země, kterou bude provádět 
společnost  E.on a to ve všech našich místních částech. 
Současně s tím bude provedeno uložení vedení pro veřejné 
osvětlení a vystavěna kompletní síť. Dalším investorem na 
společnou investici je SÚS JčK, která bude provádět rekon-
strukci komunikace z Albrechtic směrem na Údraž. Při stejné 
akci budeme mít snahu provést revitalizaci a zlidštění návsi 
v Albrechticích. Závěrečnou investicí v této etapě bude pro-
vedení rekonstrukce místních komunikací v Albrechticích – 
Habří a Chřešťovicích – Kozín. Samozřejmě počítáme také
s rekonstrukcí i dalších komunikací, ale až po dokončení 
projektů vodohospodářské infrastruktury.
Co říci závěrem? Hodně práce bylo vykonáno, hodně nervů 
a bezesných nocí spotřebováno a prožito. Jednání probíhala 
v tvrdé a mnohdy impulsivní, ale většinou korektní atmosféře. 
V průběhu administrativních řízení padala slova chvály i po-
nížení, získali jsme spoustu nových kontaktů, které mají pro 
nás význam i do budoucna, ztratili jsme i přátele, když pochy-
bovali o našich krocích. Ale tak to v životě bývá. A hodně prá-
práce nás čeká. Většinu věcí máme zajištěnou (včetně financí), 
tak můžeme začít !

SFŽP schválil finanční podporu na výstavbu vodovodů, kanalizace a ČOV

SDH v Albrechticích nad Vltavou
vyhlašuje akci na 

Svoz železného odpadu
a vysloužilých elektrospotřebičů

v Albrechticích, Újezdě a na Hladné

Svoz bude probíhat
v sobotu 27. května 2023

Kalendář kulturních akcí 2023

V únorovém čísle zpravodaje byl otištěn přehled akcí na letošní 
rok. Od té doby nám spolky oznámily tyto další akce:

27. května – Svoz železného odpadu – SDH Albrechtice n. Vlt.

17. listopadu – Svatohubertská mše – MS Jehnědno 

listopad – Poslední leč – MS Jehnědno   

V příštím vydání zpravodaje bude zveřejněn celkový přehled akcí,
doplněný o další akce a termíny.



Na náboženství přihlášeno zde 32 a v Údraži 9. 

Z farní kroniky –  na pokračování XIII. „A léta běží vážení…“

nový Strategický plán rozvoje obceInformace pro občany

Dotazník k Programu rozvoje obce Albrechtice nad Vltavou

Vážení spoluobčané, obracíme se na vás s prosbou o vyplnění následujícího dotazníku, jehož výsledky budou použity pro vytvoření 
programu rozvoje obce na období let 2023 – 2030, jakožto zdrojového dokumentu pro směřování a rozvoj naší obce v tomto období. 

Vyp l n ě n ý d o ta zn í k mů že te o d e vzd a t :

-  v Albrechticích nad Vltavou osobně na podatelně OÚ 
      nebo do sběrné poštovní schránky u vstupu na OÚ 
-  v Chřešťovicích - prodejna potravin
-  v Údraži - obecní knihovna
-  v Jehnědně - obecní knihovna
-  v Újezdě - klubovna

Obec Albrechtice nad Vltavou připravuje nový Strategický plán rozvoje obce. Poslední dokument, vypracovaný pro roky 2016 – 2022 
je již minulostí. Pro samotné zpracování nového strategického plánu je nejdůležitější, aby se v naší obci především dobře žilo občanům, 
proto spouštíme dotazník, v elektronické i papírové podobě. Je pro nás stěžejní, aby nám občané sdělili, čeho si na obci cení, nebo co 
naopak považují za slabší stránku, a to s cílem pro budoucí rozvoj obce tak, aby byly vytvořeny co nejpřívětivější podmínky pro život, 
avšak s ohledem na reálné možnosti. Hana Krippnerová, MBA – místostarostka obce

D o ta zn í k l ze vyp l n i t i o n l i n e n a :
https://www.survio.com/survey/d/K7Q6Y2P5T5S2X6C9S

Nejpozději do pátku 5. května 2023.
Za vyplnění děkujeme.

Pater Vítězslav Holý
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Na místě hry a soutěže, opékání, modlitba za rodiny.

Za všechny, kdo pouť připravují, se na setkání těší
P. Vítězslav Holý a P. Cyril Havel. Další info 731 604 413.

sobota 24. června 2023
kostel sv. Jana Křtitele
Mše svatá

neděle 25. června 2023
kostel sv. Jana Křtitele
Poutní odpoledne

14:00

od 15:00

NEJEN RODIČŮ S DĚTMI
KE SV. JÁNU DO CHŘEŠŤOVIC
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Požehnání obnovené kaple Panny Marie Královny v Chřešťovicích 
ve čtvrtek 4. května 2023 v 18:00 spojené s májovou pobožností.

V tomto roce byla postavena čtyřtřídní devítiletá základní škola pro 
ročník šestý a devátý.

 Duchovní správa byla svěřena píseckému děkanství. A tak se stalo, že kněz přejížděl přes dvě cizí farnosti (Myše-R. 1956
nec nebo Chřešťovice) než se dostal do Albrechtic. Administrátorem od 15.11. se stal administrátor píseckého děkanství, osobní 
arciděkan Jan Vrba, vikář písecký, lidový kněz zbožného života. Výkonem duchovní správy byl pověřen jeho kaplan Gabriel 
Vlastimil Kofroň z řádu premonstrátského, kapitulář strahovský a před soustředěním řeholníků v r. 1950 řádový novicmistr. Po 
propuštění ze Želiva v r. 1954 pracoval jako úředník ve Státním statku v Protivíně. Od listopadu 1956 dostal opět státní souhlas 
k vykonávání duchovní správy a byl ponechán u rodičů v Písku, protože děkanství bylo obsazeno nájemníky. Kromě 
Albrechtic spravoval též Chřešťovice s filiálním kostelem v Klukách.
Přímluva zesnulého faráře u Pána Boha byla mocná, začalo chodit do kostela dosti lidí, hlavně mládež, až se to někomu nelíbilo. 
I k svátostem začalo se více chodit, zavedeny první pátky. Práce udržovací jsou však těžké. Péčí státní památkové správy byly 
opraveny kapličky na hřbitově, dána prejzová krytina a stavebně opraveny. Malba je plánována na léta příští. Byl pořízen také 
elektrický pohon k varhanám. O to má hlavní zásluhu, jakož i o udržení nábožného života v nepřítomnosti duchovního (dojíždí 
2x týdně a v neděli) obětavý a pilný ředitel kůru František Kaifer z Albrechtic.(Například ve všední den vede májové, zpívá litanie, 
Anděl Páně, modlí se). Rovněž Údraž, kde mohutně prosperuje JZD, obnovila svou kapličku na návsi.

Od března byl zbaven písecký kaplan povinnosti obstarávat duchovní správu v Chřešťovicích, kam byl jmenován horlivý  1957 
kněz litoměřické diecéze Jaromír Korejs z výroby. Protože je také jen píseckým kaplanem se sídlem v Chřešťovicích, vypomáhá
také v duchovní správě zde, ale jen 1-2 měsíce. Znovu administroval tuto farnost P. Gabriel Vlastimil Kofroň.

7. března  byl P.G.Vlastimil Kofroň zproštěň svého úřadu (pro nedovolenou činnost). Po jeho odchodu sem dojížděl kratičký1958
čas (1 měsíc) Jan Vrba, děkan z Písku. Po něm sem dojížděl František Sobíšek, administrátor v Chrášťanech.

15. ledna byl ustanoven novým administrátorem excurrendo 1959 
František Kunovjánek, administrátor v Myšenci.
R. 1959 – 9.října vyhořel zde kravín s vepřínem a stodola plná sena. 
Okolní zemědělská družstva vypomohla v zásobování senem. 
Na náboženství bylo přihlášeno 27 žáků.

 – 27. února byl předán farní archiv okresnímu archiváři R. 1960
z Týna n. Vltavou. Předána i I. pamětní kniha – Liber memorabilium.

Památkový úřad nechal oklepat zdi uvnitř kostela. Jen na R. 1962 
severní zdi nalezeny velmi špatně znatelné obrazy evangelistů. Vše 
se později zabílilo.

byl sňat nebezpečně nakloněný kříž na velké věži. Znovu R. 1964 
natřen a upevněn. Za vše zaplaceno J. Zobalovi z Putimi Kčs 1.500.

 byla restaurována na zdejším památném hřbitově kněžská R. 1965
hrobka akad. malířem Fr. Dragounem z Písku za 1.300 Kčs. Tentýž 
akad. malíř opravil nebo znovu vymaloval 40 dalších hrobů a opatřil 
je původními nápisy, jak jsou ve zdejší knize napsány. Malby a nápi-
sy dlouho nevydrží protože hřbitovní zeď je vlhká. Měla by napřed se 
provésti její izolace.

byly zhotoveny nové dřevěné dveře do sakristie za 300 Kčs, R. 1966 
1 zárubeň za 115 Kč a její zazdění za 200 Kčs.

 byl opraven a vytónován vnitřek kostela za 3.000 Kčs R. 1968
a zaskvěl se v nové kráse. Vždyť po oklepání zdí v r. 1962 vypadal 
jako konírna. Lešení půjčil bezplatně arciděkanský úřad v Písku. 
Nejvíc hodin zdarma odpracoval administrátor excur. Fr. Kunovjánek. 
Všem brigádníkům vyslovuji upřímné „Pán Bůh zaplať".
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21. března zamířily do Albrechtic nad Vltavou místopředsedkyně 
Poslanecké sněmovny Věra Kovářová a předsedkyně výboru pro 
životní prostředí PS ČR Jana Krutáková. Spolu s místostarostkou 
Hanou Krippnerovou jsme obě poslankyně seznámili s chodem 
našeho úřadu, s našimi úspěchy, s našimi problémy, s investiční 
politikou obce. Po více než hodinové diskusi jsme pak společně 
navštívili bylinkovou zahradu, sportovní areál a základní školu. 
Paní předsedkyně Krutáková poté, co viděla černý kouř ze školní-
ho komína, se zajímala o energetickou situaci ve škole. Seznámili 
jsme jí s přípravou projektu energetické soběstačnosti školy, která 
spočívá v instalaci tepelných čerpadel se záložním ekologickým 
zdrojem na vytápění a instalaci fotovoltaické elektrárny na stře-
chách školy. Navrhla nám podat souhrnnou žádost o dotaci, kde by 
naše obec mohla získat až 75% podpory z programů a prostředků 
SFŽP. Mohlo by se jednat o částku až 15 milionů korun.
Poté následovala návštěva kostela sv. Petra a Pavla a kapličko-
vého hřbitova. Ze hřbitova jsme projeli celou obcí a zakončení 
návštěvy jsme provedli na návsi v Chřešťovicích. Tam jsme dostali 
pozvánku na návštěvu poslanecké sněmovny (až budeme mít 
hotový energetický projekt školy, tak ji určitě využijeme).

Další významná návštěva se uskutečnila ve středu 29. března. Hostem byl další místopředseda Poslanecké 
sněmovny ČR, tentokrát Ing. Jan Bartošek.
A byla to návštěva vysloveně pracovní. Pan místopředseda po představení obce položil na stůl připravovaný 
projekt snížení obsahu fosforu v Orlické údolní nádrži. Kladně hodnotil činnost obcí na levém břehu Vltavy 
a také náš projekt ČOV. Albrechtice nad Vltavou jsou totiž předposlední obcí na levém břehu Vltavy s počtem 
500 a více obyvatel, kde ještě nemají čistírnu odpadních vod. Projekt snížení obsahu fosforu ve vodách Orlické 
přehrady je dlouhodobou záležitostí, kde výsledky budou znát až po letech. 
I z důvodu, že naše obec spravuje 17 km břehu Orlické přehrady a má nadstandartní vztahy s Povodím Vltavy, 
byla z naší strany nabídnuta pomoc jak pracovní, tak i zázemí pro zasedání pracovních skupin.

Ing. Miroslav Ušatý, starosta obce

Významné návštěvy u nás v obci pokr. z titul. str. Informace pro občany

V Albrechticích zasedaly dvě pracovní skupiny 
Sdružení místních samospráv ČR.

Ve dnech 30. a 31. března 2023 se uskutečnilo v naší 
obci výjezdní zasedání pracovních skupin SMS ČR, 
kde je naše obec členem, pro veřejnou správu a pro 
finance. 
Ve čtvrtek 30. března jsme ukázali projekty realizova-
né v naší obci z prostředků EU a z prostředků národ-
ních dotací. Po prohlídce naší obce jsme vystoupali 
na rozhlednu Vysoký Kamýk a následně byla prohlíd-
ka JE Temelín. V podvečer proběhla rovněž schůzka 
zástupců obce Miroslava Ušatého a Milady Švehlové 
se starosty obcí, kde jsme řešili problematiku daně 
z nemovitostí.
V pátek se konalo společné zasedání obou komisí. 
Na programu byla novela zákona o obcích, dále byl 
projednáván model národních dotací a za účasti 
ředitele odboru Ministerstva vnitra Tomáše Jírovce 
byl projednán zákon o volbách z pozice volebních 
komisí a obecních a městských úřadů.
Závěrem byla provedena nominace zástupců SMS 
na veřejný panel konference „Jak mohou municipality 
úspěšně zvládnout výzvy finanční a energetické krize“, 
která se uskutečnila 11. dubna 2023 na půdě České 
národní banky v Praze pod záštitou Evy Zamrazilové, 
víceguvernérky ČNB. 
Za SMS byli na konferenci nominováni Jiří Černý 
(starosta obce Přerov nad Labem) a Miroslav Ušatý 
(Albrechtice nad Vltavou). 
Zasedání bylo ukončeno společným pracovním obě-
dem ve společenském domě v Chřešťovicích.

P.S.  O průběhu odborného panelu „Financování mu-
nicipalit“, kde jsem byl členem, Vás budu informovat 
příště.  Ing. Miroslav Ušatý, starosta obce

Zasedání Sdružení místních samospráv ČR v Albrechticích nad Vltavou



Albrechtičtí zahrádkáři Jarní tvoření pro malé i velké

Kouzelné bylinky / komentovaná prohlídka 

Zámecká zahrada

Rozchod v Českém Krumlově

Golf s trenérem na 18ti jamkovém hřišti 
v  meandru řeky Vltavy

Posezení s občerstvením s pivem Glokner

v sobotu 20.5.2023

~ Albrechtičtí zahrádkáři ~

do Českého Krumlova

Cena zá jezdu: Členové zahrádkářů 550,- Kč
Ostatní účastníci zájezdu: 650,- Kč
V ceně mimo oběd je zahrnuto vše. 

Zá loha: 300,- Kč do 12.5.2023

Rezervace: František Škoda (tel. 607 911 617)
Andrea Brotánková (tel. 601 503 396)
Hana Krippnerová  (tel. 724 225 887)

v 7:30 z albrechtické návsi
Předpokládaný návrat 19:30

ODJEZD 

P
ro

g
ra

m

Na apríla uspořádali albrechtičtí zahrádkáři opět Velikonoční dílnu pro děti a jejich doprovod. Návštěvníci si mohli obejít několik stanovišť 
a v klidu si vybrat, co budou vyrábět. Zdobit vyfouklá vajíčka voskovou technikou učila děti i dospělé zájemce Naďa Králová. Výroba 
chundelatých oveček probíhala s Kájou Koldovou a tvoření dalších velikonočních ozdob s Lenkou Hronků. Pletení pomlázek z vrbového 
proutí se ujali pánové Franta Škodů a Jirka Malkus. Pro letošní Velikonoce bylo napleteno 16 pomlázek. K tvoření byly připraveny i další 
kreativní výrobky. Každý, kdo chtěl mít na velikonoční svátky kousek jara doma, měl možnost dát prostor své vlastní fantazii. Nechybělo 
samozřejmě ani občerstvení. Příjemné odpoledne rychle uteklo. Jeho cílem bylo nabídnout velikonoční tvoření dětem i dospělým přímo 
v obci a zároveň příchozí naladit na nadcházející svátky. Děkujeme všem, kteří se na této odpolední akci jakkoliv podíleli. 
Taktéž patří poděkování obci za finanční podporu. Za albrechtické zahrádkáře – Hana Krippnerová

pořádají
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Hladná

Na pravém břehu pod Pašovicemi stojí opuštěný bunkr (řopík). 
Vedle něj chybí hospoda U Hrdličků. Na levém břehu vyčnívají jen 
vyčítavé zbytky hradu Oujezdce a napravo, tady bývala dvojchalupa 
Musilů a Benešů. Sem se vozily boty k opravě. Strejda Musilů byl 
šikovný švec. 
Nalevo, už na Albrechtické Hladné zmizela rybárna U Hrdličků. 
Pod Pavlů stojí polorozpadlý mostní pilíř. (Most na Hladné se začal 
stavět koncem první republiky, ale pak nastala nacistická okupace,
Němci stavbu zakázali a ani po válce práce nebyly obnoveny.) 
Na pravém břehu zase ční bunkr, stojí tu nehybně a tiše asi vzpo-
míná na svou sousedku hospodu U Růžičků (U Študentů, U Milotů). 
K Růžičkům jsem jezdila na pramici se džbánkem pro pivo. Naproti 
na levé straně jsou už jen keře. 
Náš nezapomenutelný přívoz u Marků (Sobíšků, Milotů) zcela zmizel. 
Tam se v r. 1910 narodila moje maminka.
Plavba z Kořenska na Hladnou (4 km) trvala necelou hodinu a byla 
plná zážitků. Z řečiště vyčuhovaly balvany, pod Pavlů jsme viděli 
brod, po kterém se kdysi dala při malé vodě řeka přebrodit. Řeka je
jiná, i koryto řeky je jiné. Jen skály ve stráních stojí pevně, nehybně, 
jako němí svědci minulosti. 
Naše plavba byla pro plavce náročná, motor musel být dočasně 
odstraněn, aby ho kameny v řece nepoškodily. Plouli jsme tedy část 
cesty za pomoci sochorů v rukou plavců Radka a Honzy - opravdu 
pluli jako staří plavci. Připluli jsme na Hladnou (říční km 196). Vítali 
nás paní Hana Kippnerová a Vlasta Petružálková a také naši věrní 
mužové, Honza a Václav, kteří přijeli z Kořenska autem. Na Hladné
vystoupil pan redaktor Martin Donát, Anitka a já. 
Pohled na Albrechtický potok, na naši zahradu s pozůstatky rodné 
chalupy celé plavecké rodiny Husů je pro mě velice smutný. 
Ale brzy přijedou rybáři, na řece zas poplují lodě a parníčky a zase 
se budeme koupat a jásat. A naše řeka zase ožije. 
Počasí nám nakonec přálo, a tak zbývá jen mé poděkování za ten-
to pěkný zážitek. Radek Šťovíček se svou posádkou pluli dál až na 
Zvíkov. Původní plán dojet i na otavský jez Jistec, přes Anenské 
proudy, musel být vzhledem k nízkému stavu řeky změněn.“

„Ráda se s vámi podělím o mimořádně pěkný zážitek letos na jaře 1. dubna 2023. Radek Štovíček nás pozval na plavbu „Po stopách 
vltavských plavců“. Plouli jsme kromě posádky redaktor České televize Martin Donát, dcera Anitka a já. Plavba začínala na přehradě 
Kořensku (říční km 200). Pan hrázný Zídek byl velmi vstřícný a umožnil nám nahlédnout do velína. Bylo to velmi zajímavé. Moderní 
vybavení, počítače, mapy a nádherný výhled na řeku a na celou přehradu. Jen mlýn Kořensko zmizel a ani nevím, jestli bych našla mí-
sto, kde přesně stál. Plavba začínala v plavební komoře. Se stylizovaným vorem jsme vpluli do komory a čekali, až hladina vody klesne 
na úroveň hladiny vody v řece pod hrází. Otevírání vrat komory jsme sledovali s úžasem. Vypluli jsme pod vedením Radka Šťovíčka na 
našem voru a plouli jsme dál trasou staré Vltavy. Zážitek to byl milý, příjemný, dojemný. Ale pohled na břehy byl pro mě smutný. Voda 
klesala, břehy byly rozmáčené a hlavně – chyběly chalupy, zahrádky – a především chyběli lidi. 

Jarní plavby „Po stopách vltavských plavců“ pořádá Voroplavba Radek Šťovíček, Český Krumlov k uctění řemesla vltavských vorařů. 
Jedná se již o tradiční plavby, které roky zahajoval Václav Husa z Hladné. Ještě předloni v květnu plavbu z Purkarce do Prahy Václav 
Husa osobně zahájil a svezl se na voru. Loni se na jeho počest konala plavba z Českých Budějovic do Hamburku. Radek Šťovíček 
sám odvesloval na veslici tuto 980 km dlouhou plavbu, navzdory nepříznivému počasí. Uctil tak nelehký život plavců (vorařů), kteří ze 
Šumavy do Hamburku přepravovali dřevo a jiné zboží, dříve v historii dokonce i živé ryby. Plavba plavcům trvala 2-3 týdny a podobně
i „současnému voroplavci“ a veslaři Radkovi Šťovíčkovi. Letošní poutní plavba „Po stopách vltavských plavců“ se konala v sobotu 
1. dubna 2023 z Kořenska na Zvíkov a byla věnována plaveckému rodu Husů z Hladné. Sestra Václava Husy – Anna Husová (1938) 
se osobně zúčastnila plavby z Kořenska na Hladnou a takto na ní vzpomíná:

Z Kořenska na Hladnou ... Po stopách vltavských plavců

V místě, kde na Hladné stával dům rodiny Husů, byla představena nová kniha „VORAŘSTVÍ NA HLADNÉ“, která pojednává o plavecké 
osadě Hladná, řemesle voroplavby a historii vorařského rodu Husů. Její součástí jsou i plavecké písně a plavecký slovníček. Knihu 
sepsaly Anna Husová se svou dcerou Anitou Crkalovou na památku všem svým předkům a lidem od vody. Jedná se o druhý díl ediční 
řady „Vorařský rod Husů z Hladné“. První díl, „Kronika plaveckého rodu“, vyšel v loňském roce. 

... s léty je zase všechno jiné. Ba i ta řeka jinak plyne. ... s léty je zase všechno jiné. Ba i ta řeka jinak plyne. 
Vzkazy své tiskne do kamene. A člověk stále cosi čeká, Vzkazy své tiskne do kamene. A člověk stále cosi čeká, 
zpomalí jako v tůni řeka, jen tak se trochu rozpomene ...zpomalí jako v tůni řeka, jen tak se trochu rozpomene ...

... s léty je zase všechno jiné. Ba i ta řeka jinak plyne. 
Vzkazy své tiskne do kamene. A člověk stále cosi čeká, 
zpomalí jako v tůni řeka, jen tak se trochu rozpomene ...

7



Na výroční schůzi zahrádkářů byl vznesen námět na vytvoření 
vycházkových okruhů v blízkosti obce a to jak pro starší, tak pro 
rodiče s dětmi. Terén okruhů má být schopný bezpečné chůze, 
bez velkého převýšení a délkou kolem 3 – 4 km. 
Tedy na vycházku např. po nedělním obědě. Trasa by měla vést 
kolem zajímavých míst, osvětlených v průvodním textu, či místy, 
o kterých jenom slýchávám od starousedlíků:
„Jó, tam jsem nebyl aspoň 30 let !“
Zatím jsou ustavena 2 nástupní místa, jedno U loužičky v Habří 
a druhé u Bylinkové zahrady. Tam by měly být tabule s mapkou 
a popisem trasy okruhu, které bude možno ofotit telefonem, nebo 
by bylo možno s předstihem trasu stáhnout z webových stránek 
obce, či pořídit mapku v Infocentru.
Kromě podrobného popisu bude trasa značena pro každý okruh 
jinými barevnými značkami. Budou to barevné kruhy o velikosti 
6 cm s výrazným bílým ohraničením.
Od Loučičky by se chodilo po lesní cestě Horská k Povedené studánce a odtud potom kratší 
či delší oklikou lesem k rybníčku u hájovny pod Chlumem. Další trasa by vedla na kótu Chlum.
Od bylinkové zahrady by vycházely cesty údolím kolem rybníků Vápeňák, Venušův a Vojtíšek 
a po lesní cestě zpět. Dalším cílem je alej starých akátů nad silnicí do Týna. Zatím poslední 
návrh je veden na začátek Hladné, odbočit do Korečníku, kolem Koutů k rybníku Valenta a pak
návrat po silničce do Albrechtic. Doufám, že realizovaný návrh bude aspoň u části obyvatel 
přijat s pochopením a bude sloužit k příjemné relaxaci.  P.D.

Fotografie zastihla Přátelé studánek v akci při úpravě zarostlého úseku trasy, která vede kolem 
rybníků Vápeňák, Venušův, Vojtíšek. Někdy dojde i na trhání zubů. Máte-li zájem, hlaste se! :-)

Bylo nás pět... a byli jsme dobrá parta
Vždyť komu jinému by se chtělo v sobotu 25. března dopoledne 
odejít z domova do deště s vyhlídkou hrabat se v odpadcích po 
cizích lidech. 
Doufal jsem, že nás bude několikrát pět, ale nešť.
Pustili jsme se do sbírání odpadů kolem cesty, odboček do lesa 
a odpočívek od Karlovky k Albrechticím a kolem silnice ke Všeteči. 
Výsledkem bylo asi 11 ne zcela plných pytlů, které jsme přetřídili 
u kontejnerů u hasičárny. 
Recyklovatelný odpad se dostal do správných kontejnerů, ale byla 
i hromada směsného odpadu do komunálu. 
Nevlídné počasí nás nakonec nahnalo domů k obědu. 
Snad se na podzim či příští rok podaří s větším počtem účastníků 
a lepším počasí akci zopakovat.  P.D.

Skupina Přátel studánek zahájila práce na obnově 
studánky u Vápenského rybníka vloni na jaře. Nyní 
se dokončují poslední detaily a brzy se už dočkáme
studánkového otevírání  :-) vp

Informace pro občany

Ukliďme Česko!      

U rybníka Vápenského      ... z dálky svítí obnovená studánka i lavičky      

Vycházkové okruhy v blízkosti obce
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Ples SRPŠ ZŠ a MŠ Albrechtice n. Vlt.

Spolek 
Rybářských veteránů

si Vás dovoluje pozvat na

1. července

Bude zajištěno pohoštění. 

K tanci a poslechu si zahraje od stolu 
neexistující soubor ,,Los Bambulos revival”.

Začátek k večeru, jak se Vám to bude hodit 
a vstupné je dobrovolné.

Tak přinděte a uvidíme.  Za RV Mňouk.                        

Tato se bude konat

v  s o b o t u 
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ve D vo ře K rá l o vé m
v A l b re ch t i c í ch

Eva Nekovářová

eva.nekovarova@cwp.cz

728 420 564

P o u ť o v o u

V E S E L I C I

A zase se tančilo, speciálně i „pomerančová“ volenka, jedlo, pilo. 
„Velká“ tombola se vyhlašovala po 23. hodině a bylo z čeho vybírat…
od letu s rogalem, zahradního kolečka a popelnice po zapůjčení auta 
na celý víkend s plnou nádrží… Výherci měli obrovskou radost a za-
hradní kolečko začalo hned plnit svůj účel a odvezlo velký náklad výher 
včetně výherkyně do kufru přistaveného vozu. Ples skončil okolo druhé 
hodiny ranní, usměvaví, tancem vydovádění a zpěvem oblažení jsme 
se loučili a pomalu se rozcházeli do svých domovů.

Ples podpořilo velké množství sponzorů včetně Obce Albrechtice nad 
Vltavou, výtěžek z akce půjde opět do naší školy a školky. Trochu jsme 
litovali, že nás nepřišlo víc, když se taková akce pořádá jednou za čas 
v naší největší vsi, ale na druhou stranu, místa na tanec bylo tak akorát.
Děkujeme všem za účast a zase za rok!!!!  Spolek SRPŠ

Dne 11.3.2023 uspořádal spolek SRPŠ při ZŠ a MŠ Albrechtice nad Vltavou dobročinný ples 
s živou hudbou a bohatou tombolou. Pořadatelé se už měsíce před samotnou akcí velmi činili 
a sháněli jak dary věcné, tak finanční, aby se ples vydařil a všichni byli spokojeni. Týden před 
plesem se začalo i hojně péct, abychom ochutnali různorodé sladkosti jako občerstvení, tak 
především do tomboly. V den samotný už to ve všech zúčastněných vřelo a těšili se, aby ples 
už konečně začal. Výzdoba byla připravena, tombola  „malá“i „velká“ nasáčkována a označena, 
vytištěn i program a seznam výher, připravená pokladna se vstupenkami, kapela zapojena, 
ozvučena v plné síle a při plném hlasu a doprovodný program na cestě. 
Ples samotný zahájila něco po 19. hodině Hanka Krippnerová. Tombola už byla téměř vyprodá-
na a tanečníci velmi rychle zaplnili parket. Kapela do toho „řezala“ statečně, repertoár byl široký, 
od country hudby přes rockové fláky po romantické ploužáky, v davu se našlo spoustu zpěváků 
a kapela je výrazně podporovala. 
Doprovodný program v podání žáků naší školy předvedl módní přehlídku v kostýmech na téma: 
Jak jde život a kam asi po škole půjdou pracovat. Přehlídka byla hodnocena zástupci učitelského 
sboru a výherce obdarován hlasitým potleskem a aplausem.

V tombole let rogalem ...



MŠ Albrechtice n. Vlt. Předjaří v naší školce
Měsíc únor jsme již tradičně přivítali maškarním karnevalem. 
Všechny děti měly krásné masky a společně jsme si tento 
den ve školce užili. Nechyběly soutěže, přehlídka masek 
a spousta tance. 
V rámci prevence očních vad přijelo do MŠ, se souhlasem 
rodičů, zdravotnické zařízení Prima Vizus, které dětem pro-
vedlo vyšetření zraku. Rodiče se tak nemusí dlouhé měsíce 
objednávat a čekat na prvotní lékařské vyšetření očí svých 
dětí. Rodiče dostanou od této organizace zprávu z vyšetření
a poté se v případě potíží objednají k očním lékařům. 
První březnový den jsme uspořádali narozeninovou oslavu dětí 
narozených v měsíci únor.
Čas zápisů do 1. tříd se rychle blížil. A tak naši nejstarší, před-
školáci, začali v měsíci březnu chodit do „Školičky". Navště-
vovali jednou týdně hodiny matematiky nebo českého jazyka 
v první třídě. Společně s prvňáčky se učili počítat, poznávat 
písmenka i jezdit autobusem. 
3.3. se naše děti seznámily s pravidly bezpečného chování při 
provozování zimních sportů. Vyzkoušely si, jak se zachovat, 
když se pod kamarádem prolomí led. To vše za přítomnosti 
odborné školitelky IZS a za doprovodu maňáska. 
14.3. k nám přijela na obecní bylinkovou zahrádku „Bylinková 
babička", která seznámila děti s nejznámějšími druhy bylin. 
Na konci výukového programu jim uvařila z bylinek čaj. 
Poslední březnový týden přijelo do školky divadlo s pohádkou „Na stříbrných horách." Tento měsíc jsme zakončili setkáním rodičů 
s dětmi, kde jsme si společně vyrobili velikonoční zápichy a příjemně si s rodiči popovídali. A vyvrcholením měsíce března byla dlouho 
dětmi očekávaná přespávačka ve školce (Noc s Andersenem, 31.3.), které se účastnilo 15 dětí. Děti i paní učitelky si to náramně užily.

N oc s A nde r s e ne m
Již tradičně se naše škola účastní akce Noc s Andersenem, která se celosvětově 
pořádá k výročí narození velkého dánského pohádkáře Hanse CH. Andersena. 
Letos byl vyhlášen termín konání kouzelné noci plné pohádek, příběhů, hádanek, 
kvízů i vtipů, v pátek 31.3. s koncem v soboru 1.4. V naší škole nocovali jak žáci 
z prvního stupně, tak i předškoláci ze školky. Hlavním tématem našeho čtení byl 
letos samotný pan Andersen a několik zajímavostí z jeho života. Skupina větších 
dětí pak pracovala s odbornými texty a vyhledávala informace o Dánsku. Potom 
jsme četli pohádku „Ošklivé káčátko“. Světe div se, tato pohádka a její skryté 
poselství je i po téměř dvou stech letech stále aktuální. Mladší žáci si vyrobili 
z dortového papíru krásnou labuť na stolní ubrousky. Večer se rychle přiblížil, 
vyřešili jsme ještě několik rébusů, skládanek, pohádkových hádanek, až nás 
všechny z toho všeho přemohl hlad. V jídelně jsme si upekli vlastnoručně vyro-
bené toasty, ňam. Večerní procházkou ztichlými Albrechticemi jsme se příjemně 
občerstvili. Potom už nás čekaly naše pelíšky a opět čtení na dobrou noc. Ráno 
jsme měli k snídani úplnou hostinu díky našim maminkám, které mám napekly 
na snídani dobroty. Před koncem akce následovalo závěrečné zhodnocení, 
předání odměn a pamětních listů k právě proběhlé akci. Pro nás učitelky byla největší odměna otázky dětí: „To už je konec?“ 
„Kdy zase bude další nocování?“ Unavené, ale s pěkným pocitem v srdci hlásíme: „Už se těšíme na další Noc s Andersenem!“  V.T.

velikonočních příprav. Žáci 2. stupně se během dopoledne vystřídali při několika aktivitách. Pracovali společně v odborných učebnách 
a vzhledem ke krásnému jarnímu počasí také venku. Venku bylo připraveno čerstvé vrbové proutí, ze kterého měli žáci možnost naučit 
se plést velikonoční pomlázku. Pod vedením vyučující matematiky pí M. Komrskové si všichni dokázali uplést svou pomlázku z 8 prutů 
a slavnostně ji ozdobit. Ve školní kuchyňce probíhalo voňavé velikonoční pečení, kdy vyučující přírodopisu a chemie pí M. Koudelková 
se žáky připravila barevné jarní pečivo – cupcakes s máslovým krémem. Učitelka angličtiny pí H. Šmídová-Zobalová se skupinou žáků 
obarvili donesená vajíčka. Zvolili techniku barvení v cibulových slupkách s obtiskem nasbíraných přírodnin – kvítků sedmikrásek nebo 
různě tvarovaných jarních listů. Dílna paní učitelky J. Kreidlové byla centrem pro práci s PET lahvemi. Žáci tak mohli přemýšlet nad je-
jich opětovným využitím pro různé účely, tzv. upcyklací. Tento odpadní materiál má všestranné využití. Barevné lahve od minerálních 
vod posloužily jako materiál pro výrobu jarních květů. S minimálními náklady dokázali žáci vyrobit krásné dekorace. Lahve s větším 
objemem mohou znovu sloužit jako součást zavlažovacího systému ve skleníku školní zahrady.  Jana Kreidlová
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ZŠ Albrechtice n. Vlt.ZŠ Albrechtice n. Vlt.

Ve středu 1. března 2023 se do lesnické školy v Písku vydala 
dvě tříčlenná družstva: Martin Navrátil, František Faktor, Nicol 
Posnerová a Matěj Schánilec, Radek Kolář, Václav Kozák. 
Všichni důstojně reprezentovali obec Albrechtice nad Vltavou 
nejen znalostmi a dovednostmi, ale i v přírodních tónech svým 
oděvem. Po ukončení odborné části byl pro všechny soutěžící

připraven doprovodný program sestávající z ukázek trubačského, 
sokolnického a kynologického kroužku lesnické školy. Zájemci též 
mohli vystoupat na půdu školy a vyzkoušet střelbu ze vzduchové 
zbraně na střelnici. Po slavnostním vyhlášení proběhla komento-
vaná prohlídka zajímavých školních expozic. 

Náš “starší” tým získal skvělé 4. místo a “mladší” tým místo 16. 
Všem upřímně blahopřejeme! 

Cílem této soutěže, do které jsou zapojeny lesnické instituce z cca 
10 zemí Evropy a která má své kořeny u polských lesníků, je zlep-
šit povědomí zejména mládeže, ale i celé společnosti, o významu 
lesů a zdůraznit význam lesnictví v současné době.  
Děkujeme za podporu ze strany školy i obce. Zdeňka Pirglová 

Albrechtičtí žáci slaví úspěch se svou reportáží 
o politické vězeňkyni. Velkým úspěchem se 
mohou pyšnit žáci Základní školy Albrechtice 
nad Vltavou. V minulém školním roce navštívili 
93letou politickou vězeňkyni Jarmilu Kovářovou, 
se kterou vedli rozhovor. Paní Kovářová jim vy-
právěla o svém zatčení a věznění v padesátých 
letech, i tom, jak její rodině komunisté zabavili 
statek. Z natočeného materiálu vytvořili žáci pou-
tavou rozhlasovou reportáž. Právě ta zazněla 
počátkem března v oblíbeném nedělním pořadu 
Příběhy 20. století na stanici Český rozhlas Plus. 
Žáci Martin Navrátil, Daniel Jiřík, Daniel Síba, 
Elen Hlaváčková a Nicol Posnerová, kteří praco-
vali pod vedením své učitelky Zdeňky Pirglové, 
na sebe mohou být náležitě hrdí. 

Podobných reportáží vzniká v rámci projektu 
Příběhy našich sousedů každoročně mnoho, ale 
do výše jmenovaného pořadu jsou vybrány jen 
ty nejzdařilejší. Na Písecku vznikaly díky podpo-
ře Místního akčního plánu rozvoje vzdělávání 
na Písecku II a Svazku obcí regionu Písecko. 

Pořad Příběhy 20. století si lze pustit ze záznamu 
na webu Českého rozhlasu Plus. 
Mgr. Lenka Grzyb, učitelka ZŠ a MŠ Albrechtice n.Vlt.

Albrechtičtí žáci slaví úspěch v Českém rozhlasu Plus

Važte si toho, co máte, moc vám
to přeju, řekla dětem stařenka.
Jako 22letá putovala na šest let
do vězení

Podařilo se nám oslavu, která znamená veselení 
se, hodování a zábavu mezi dvěma postními ob-
dobími, uskutečnit po třech letech od prvních myš-
lenek, ochromených opakovaně virovými nákazami 
všeho druhu. Během masopustu probíhaly tradičně 
taneční zábavy, zabijačky a svatby. 
Jako dítky školou povinné a paní řídící s kantory 
jsme si troufli na první jmenovanou část, a to taneč-
ní zábavu spojenou s průvodem obcí. Všichni jme-
novaní jsme si nachystali převleky a dohlédli na to, 
abychom nezapomněli na tradiční postavy. 
V pátek 17.2. po velké přestávce, řádně posilněni 
čerstvými kobližky, jsme se převlékli a převtělili do 
svých nových rolí. Pan učitel hudby Zarkov nasadil 
náustek na trubku a vyladil se s panem Zachem 
a jeho akordeonem. Oba muzikanti začali s lidový-
mi písněmi, ponejvíce jihočeskými, pan Zach krás-
ně zpíval a průvod masek vyšel ze školních bran.  

Zamířili jsme nejdříve mezi nově osídlenou část 
Albrechtic, kde nás u Milotových a Kašpírkových 
za píseň a tanec pěkně pohostili. Pokračovali jsme 
k Sidumům, i tam jsme se dobře poměli a zakřepčili 
s babičkou. Došli jsme až k pomníku, odkud jsme 
mířili na obecní úřad za panem starostou. Pohostil 
nás se svými kolegyněmi, zazpívali jsme mu mysli-
veckou písničku a potěšili všechny přítomné. 

Veselý začátek nadcházejících jarních prázdnin 
ocenili nejen děti, ale i vyučující. Zdeňka Pirglová

Myslivec držel medvěda, který se stále dožadoval 
nápoje: “Brum, brum, brum, já bych si dal rum.” 
(ať se na něj vážený čtenář zpravodaje nezlobí :-) 
Půjčovat medvěda bylo možné tedy pouze svědo-
mitým a ozbrojeným maskám. Vojáci s krásnými 
prvorepublikovými kníry a čepicemi plnými květin, 
cikánka, bílá paní, hokejisté, vodník, šelma, doktor, 
smrtky, víly, princezny, šerif, kuchař, lesní muž, 
kočka, klaun a mnoho dalších...  

Poslední štací byl Miláček, jak jinak. V čase oběda 
si přece jen našla chvilku na tanec s medvědem 
i myslivcem paní kuchařka i servírka. 

Young People in European Forests (YPEF) aneb

 Mladí lidé v evropských lesích
13. ročník mezinárodní soutěže pro děti základních a středních 
škol navštívili i vybraní žáci naší školy. V mladší kategorii (6.-9. 
třída) předvedli své znalosti ve vědomostním testu, praktické 
dovednosti v oboru lesnictví a poznávání 20 přírodnin.

“Masopust je prý nejveselejší den v roce, 
tak ho pojďme společně oslavit!”

Masopust
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Obecní knihovna v Albrechticích                                   Proč je důležité číst?

Ne, nejedná se o žádnou návštěvu švadlen, ale o zájmovou činnost 
ve školní družině. Před rokem si děti z družiny přály pod stromeček 
opravdový šicí stroj. A podařilo se! Již celý rok se malé švadlenky 
a „švadlenové“ učí šít na elektrickém šicím stroji. Z prvních nejistých 
šicích pokusů se za laskavého vedení paní vychovatelky Boženky 
Milotové „líhnou“ pod rukama dětí krásné šité výrobky. Šijí děti od 
prvňáčků až po páťáky a podle kvality výrobku nepoznáte, kdo je 
autorem. Posuďte sami podle fotografií. Je pěkné vidět, s jakým 
zaujetím a soustředěním děti tvoří své výrobky. Přejeme jim, ať jim
to dlouho vydrží a kdoví, možná v budoucnu bude některé z dětí 
mít šití jako své povolání. Věra Tichá

Ve čtvrtek 30. března v rámci tradiční akce Březen – měsíc knihy, navštívili žáci z družiny, společně s paní vychovatelkou a její kolegyní 
z albrechtické základní školy Obecní knihovnu. Pro mnohé to bylo první setkání. 
Úvodem se každý dozvěděl, jak knihovna funguje a proč je důležité i v dnešní době číst. Vzhledem k věku dětí – žáci 1., 2. a 3. ročníku 
byla vlastní beseda zaměřena na mladší čtenáře, tzv. první a druhé čtení. Seznámili jsme se s knihami pro děti a mládež – literární žánr 
– pohádky, příběhy s dobrým koncem, zvířecí náměty, detektivky či sci-fi a mnohé další. Nechyběla leporela, dětské encyklopedie 
z různých oblastí života či netradiční kniha s pohádkou Auta ve formě polštářku na dobrou noc, kterou si zapůjčila paní vychovatelka 
na školní projekt – Noc s Andersenem.

Nepovídali jsme si pouze o knížkách a časopisech. Došlo i na zpěv lidové 
písničky, opakování české i anglické abecedy, procvičení se v prvouce – 
stvoření světa z různých pohledů i chování v náročných životních situacích 
– jak říci důrazně NE!
Čas jsme si zpestřili plněním zábavných úkolů podle náročnosti ve skupi-
nách – luštili jsme tajenky, doplňovačky i skrývačky, které si děti mohly vy-
barvit a vzít si do školy. Poté následovala chvíle na individuální program 
dle vlastní chuti. Parta dětí si hrála hru Člověče, nezlob se, někteří žáci si 
prohlíželi knihy, s velkou chutí děvčata jezdila s kočárkem po knihovně 
a ukazovala, jak budou pečovat o miminko.
I relaxační vak ve tvaru žraloka nezůstal po celou dobu návštěvy prázdný.
Na samý závěr jsme se společně vyfotili. Jako dárek každý obdržel zálož-
ku do knihy a starší vydání časopisu Lidé a Země. 
Bylo to velmi podnětné setkání a moc se těším na další společné akce.
Dana Ryšlavá – knihovnice Obecní knihovny v Albrechticích nad Vltavou
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Švadlenky ze školní družiny        a opravdový šicí stroj :-)



Výzvy letošního ročníku celostátní akce „Ukliďme Česko“ se zúčastnila celá naše škola, děti ze školky, žáci školy i zaměstnanci. 
Akci pod názvem „Ukliďme si Albrechtice“ jsme uskutečnili těsně před velikonočními prázdninami ve středu 5. dubna 2023. 
Ve statistické zprávě je uvedeno 121 účastníků, sebráno 117 kg odpadu. Nalezeny a nahlášeny 3 černé skládky, z toho jedna 
s nebezpečným odpadem – azbestovými střešními vlnami. 
A co nás ještě překvapilo? Úsměv na tváři vyvolaly plavky visící na stromě u rybníka. Asi jsou připravené pro náhlého otužilce. 
Ale smutek, a to i z úst dětí, vyvolaly černé skládky. Ptáme se, proč v malebné vesnici „pod horami“, kde funguje sběrný dvůr 
a systém odvozu odpadků, se toto děje? Tak snad tím, že i děti přiložily ruce k dílu, budou ony samy v budoucnosti o prostředí 
kolem sebe více pečovat. Nebuďme líní, třiďme odpad!!   Věra Tichá

Myslivecký kroužek navštěvují pravidelně dvě desítky dětí od první 
třídy až do deváté. Nejzkušenější předávají své znalosti mladším 
a pomáhají s vedením činností v terénu, výjimečně i ve škole při 
výrazné nepřízni počasí. 
Jednoho únorového dne přijel obohatit naše vědomosti z oboru 
střelectví místopředseda Akademického střeleckého klubu v Čes-
kých Budějovicích známý v našich kruzích jako pan Ignác. 
Děti seznámil se zásadami bezpečnosti při manipulaci se zbraněmi, 
společně s nimi provedl rozborku a sborku, vysvětlil mechanické 
fungování zbraně, rozdíl mezi jednotlivými typy malých střelných 
zbraní. Děti měly možnost pod jeho vedením následně zbraně vy-
čistit a za pomoci cvičné plastové nábojnice vyzkoušet proces bez-
pečného nabíjení a vybíjení. 
Otázky dětí směřovaly také k možnostem a pravidlům získání zbroj-
ního průkazu. Pan Ignác podrobně vysvětlil právní požadavky zís-
kání střeleckého oprávnění a druhy jednotlivých skupin zbrojního 
průkazu.  Děkujeme za milou návštěvu 

a LOVU ZDAR do nového mysliveckého roku 2023/2024

Host z oboru střelectví u mladých „Albrechtických daňků“ 
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ZŠ Albrechtice n. Vlt.Ukliďme Česko!  –  „Ukliďme si Albrechtice“
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SDH ChřešťoviceOslava dne žen s pěkným programem
Oslava dne žen proběhla v sobotu 4.3. v  KD Chřešťovice, kterou každý rok připravují místní hasiči a hasič-
ky. Velice pěkný i zábavný program si nachystaly zdejší děti, pod vedením Kláry Kothánkové. Jejich vtipná 
scénka přítomné ženy opravdu pobavila a ty je za ni odměnily velikým potleskem. Nejen pro dámy bylo na-
chystané bohaté občerstvení, na kterém se podílelo také mnoho přítomných žen. Každá žena si domů od-
nesla malý dáreček v podobě upomínkové taštičky s obrázkem místního zámku, krásnou květinu a hlavně 
snad příjemný zážitek! Děkujeme všem, kteří se do organizace této akce zapojili.
Text a foto: R. Lacinová

Hasiči z Chřešťovic přichystali v sobotu 18. 
února Maškarní bál pro děti. V půli odpoledne 
se sešly děti s rodiči v krásných kostýmech do 
kulturního domu. Tam už na ně čekaly mladé 
hasičky s připravenými soutěžemi. Na několik 
následujících hodin byly děti zabavené plně-
ním různých úkolů a během toho plnění se ta-
ké báječně bavily. 
Potom nastaly už radovánky ve volné zábavě, 
kde dětem stačilo k radosti pár barevných ba-
lónků a  konfet. 
Účast sice nebyla tentokrát tak vysoká jako 
v předchozích letech, ale to nijak neovlivnilo 
jejich zábavu. Ba naopak měly děti tentokrát 
více prostoru na dovádění a také bylo dobře 
vidět, že si to opravdu užívaly. 
Děkujeme všem, kteří pomohli bál připravit. 
Text a foto: R. Lacinová

SDH Chřešťovice Maškarní bál pro děti



Obec Albrechtice
nad Vltavou
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V březnu přispěl spolek na opravu sochy Panny Marie z chřešťovické návesní kaple částkou 4 200,- Kč. Opravu sochy 
zajistil pan farář Vítězslav Holý. Moc děkujeme všem věrným dárcům, bez kterých by se tyto opravy jen těžko realizovaly. 
Na účtu spolku je k 7. dubnu částka 393 377,- Kč. Dále Vás všechny srdečně zveme na Chřešťovické slavnosti, které se
konají 3. června 2023. Čeká na Vás bohatý kulturní i historický program. Těšíme se na Vás!  Spolek památky Chřešťovicka

 ChřešťoviceSpolek památky Chřešťovicka informuje a děkuje..



Fotografie koledníků pořízená 10. dubna
o velikonočním pondělí dokládá, že jsou 
v Újezdě tradice udržovány. Pomlázka by 
měla být vlastnoručně pletená z vrbových 
proutků. Podle pranostik totiž mladé prout-
ky vrby přináší zdraví a mládí každé dívce 
nebo ženě, která dostane pomlázkou na-
šleháno. Říká se, že dívky a ženy neusch-
nou a budou krásné, zdravé a pilné po celý 
rok. Počet stuh pak prozrazuje, kolik dívek 
a žen pomlázka při koledě „omladila“. 

Hola hola, 
pomlázka volá

Stejně jako v loňském roce, chtěli jsme
i letos poděkovat místním ženám za 
práce při zajišťování společenských 
akcí. I přesto, že jsme na akci neobdr-
želi žádný příspěvek, uspořádali jsme 
v sobotu 4. března „Sousedské pose-
zení se ženami“. V předstihu byla vy-
věšena pozvánka na nástěnce a dále 
rozeslána také v elektronické podobě. 
Pak už následovala příprava v zajištění 
občerstvení a výzdoby klubovny. I když 
se jednalo o akci pro ženy, bez jejich 
přičinění bychom oslavu těžko uspořá-
dali, a tak jako vždy upekly a připravily 
mnoho druhů pečiva a pochoutek. Již
v 17 hodin postupně přicházeli občané 
na které čekala vyzdobená klubovna 
s bohatým občerstvením. Setkání se 

      

zúčastnilo 25 občanů včetně dětí. 
J. Procházka

I letos 30. dubna pořádá spolek Náš Újezd
Stavění májky a pálení čarodějnic

V sobotu 18. března 2023 se v Jehnědně uskutečnil turnaj ve hře Člověče, 
nezlob se! Letošní hráči turnaje byli všichni z Jehnědna, až na jednoho, který 
si přijel zahrát z Chřešťovic, což nás velice potěšilo. Sešlo se celkem 12 hráčů, 
kteří si přišli zahrát a užít si zábavné a napínavé hráčské odpoledne. Hrála se 
nejprve 4 základní kola, po kterých se 8 hráčů probojovalo dále do semifinále, 
kde se rozhodovalo o postupující čtveřici do finále. Tito čtyři hráči (jmenovitě 
Alča, Katka, Pepíno a Vencátor) si pak zahráli na velkém herním plánu o první 
místo, za které byl připravený krásný, a doufám, že i chutný, dort. Na prvním 
místě se nakonec po dlouhém boji umístil Pepíno, druhý skončil Vencátor, třetí 
Katka a na bramborové příčce se umístila Alča. 
Ani další účasníci turnaje neodešli s prázdnou, pro každého byla připravená 
nějaká ta cena, ať už menší či větší. Hana Jačková

SH ČMS - SBOR DOBROVOLNÝCH HASIČŮ JEHNĚDNOSH ČMS - SBOR DOBROVOLNÝCH HASIČŮ JEHNĚDNOSH ČMS - SBOR DOBROVOLNÝCH HASIČŮ JEHNĚDNO
VÁS SRDEČNĚ ZVE NA  VÁS SRDEČNĚ ZVE NA  VÁS SRDEČNĚ ZVE NA  

KDY:   29.DUBNA 2023 OD 9:30 HODIN29.DUBNA 2023 OD 9:30 HODIN29.DUBNA 2023 OD 9:30 HODIN

KDE:   HŘIŠTĚ V JEHNĚDNĚ  HŘIŠTĚ V JEHNĚDNĚ  HŘIŠTĚ V JEHNĚDNĚ  

STARTOVNÉ:   100,- KČ ZA DVOJICI100,- KČ ZA DVOJICI100,- KČ ZA DVOJICI

OBČERSTVENÍ ZAJIŠTĚNO  

Za svou návštěvu dostali koledníci malova-
ná vajíčka či jiné laskominy. I barva stuhy 
má svůj význam. Třeba červená je symbo-
lem lásky a zelená sympatie. vp

SDH Jehnědno Turnaj ve hře Člověče, nezlob se!

Sousedské posezení se ženamiZ činnosti spolku „Náš Újezd“
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Dětský karneval s bohatým programem v bufetu Miláček
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V pondělí před Velikonocemi navštívila 1. až 3. třída pohádkovou 
kovárnu v nedalekém Selibově. Po příjezdu na nás čekal vodník, 
který nás pozval k sobě na návštěvu do kovárny. Ukázal nám 
své kamarády vodníky a další pohádkové bytosti, a děti proměnil 
v prince a princezny. Poté co se děti na dvorečku nasvačily a pro-
šly si stezku s úkoly, se vydaly hledat ukrytý poklad. A aby těch 
pohádkových bytostí nebylo málo, přešli jsme také do pohádko-
vé dílničky, kde jsme spatřili čertici, u které si děti mohly ozdobit 
květináčky s jarním osením a namalovat odlitky ze sádry v podobě 
vajíček a kuřátek. Poslední naše zastávka vedla do bludiště, kde 
děti musely plnit úkoly s velikonoční tématikou. Výlet se moc 
povedl a budeme se těšit na další návštěvu. Aneta Kvěchová

V sobotu 19. února se konal v bufetu Miláček 
dětský karneval. Vstup byl zdarma. Pro děti 
byl připraven bohatý program včetně soutěží 
i různých překvapení. Odpoledního karnevalu
se zúčastnilo mnoho dětí s krásnými maskami 
v doprovodu maminek, tatínků, babiček a dě-
dečků. O pestrý program se staral animátor 
a klaun Pavel Justich. Děti si s ním užily spou-
stu legrace a zábavných her. Postaral se také
o hudbu a tanec, takže všichni nakonec odchá-
zeli spokojení a bez pláče. Příjemná atmosféra 
přispěla k úspěchu této akce, děti se dobře 
bavily a rodiče byli spokojeni, že se dětem na 
karnevalu líbí. Nechybělo ani občerstvení. 
Velkým zpestřením byla jízda na koních :-) vp

podrobnosti na: 

www.albrechticenadvltavou.cz

Obec Albrechtice nad Vltavou
v y h l a š u j e:

Konkurzní řízení na pozici

ŘEDITEL / ŘEDITELKA 

Základní školy a Mateřské školy 
v Albrechticích nad Vltavou

Uzávěrka nabídek: 10.5.2023

Pohádková kovárna      Selibov



8. července 2023 od 9.00 hod.
u hospody v Údraži 

CO NÁS ČEKÁ:

9.00 – 18.00 hod. NOHEJBALOVÝ TURNAJ

SKÁKACÍ HRAD

VODNÍ HRÁTKY

20.00 – 02.00 hod. 

TANEČNÍ ZÁBAVA S ŽIVOU HUDBOU 

BOHATÁ TOMBOLA

9.00 – 20.00 hod. 
OBČERSTVENÍ při venkovní akci – pečené prase, 
něco z grilu, pivo, víno, nealko, sladkosti pro děti

Přijďte zase všichni přivítat léto a užít si volného dne 
plného dobré nálady, dětského smíchu, tance a zábavy.

Děkujeme všem sponzorům a pomocníkům. 
Spolek Oudraž z.s.

Ze života Spolku Oudraž z.s. Vzpomínka na Milánka Řeháčka

Spolek Oudraž pořádal v únoru vzpomínkovou akci v podobě turnaje v karetní hře Prší. Milánek byl náš velký kamarád, 
soused, karetní „GURU“ a všem se nám po něm moc stýská. I v hospodě v Údraži má na památku v rámečku svou foto-
grafii. Na akci jsme se sešli sice v nevelkém počtu (rodina, místní a i pár přespolních), zato v dobré soutěžní náladě. 
Předseda spolku nás mile uvítal, poté probíhala registrace hráčů, přiřazení k hracím stolům a mohlo se začít. Hra byla 
velmi dramatická a místy i velmi hlučná. Byť přátelské setkání, při hře očividně nikdo neznal bratra ni sestru a do poslední 
minuty se jednalo o litý boj. K velkému překvapení především mužského osazenstva se do finále probojovalo více žen 
a vítezství si také nakonec odnesla žena, Andy Dvořáková. 
Po takto dramatickém utkání jsme se posilnili připraveným občerstvením jak sladkým, tak masitým, vyhlásili jsme výsledky 
a rozešli se do svých domovů s milou vzpomínkou na Milánka, protože on by si hru užíval úplně stejně jako my a byl by 
rád, že se ve vsi lidi scházejí a mají společně strávené chvíle.
K velkému překvapení se na turnaji objevil i zástupce tisku JcTeď.cz Martin Petřík. Pohostili jsme ho, vydržel celý turnaj 
včetně vyhlášení, podivoval se nad hráčským zaujetím a bojovnou náladou, ale dle jeho úsměvů i článku, který vyšel 
bezprostředně po ukončení akce, se mu s námi líbilo a vyjádřil se pozitivně i k tomu, že je dobré pořádat takovéto akce.
Poděkování patří také Obci Albrechtice, která tuto akci finančně podpořila.
Děkujeme všem účastníkům, sponzorům a podporovatelům a těšíme se na další akci, nebližší bude 8. 7. 2023 - Letní hry 
v Údraži :-)  Váš Spolek Oudraž z.s.

Spolek Oudraž z.s. 
za přispění finanční dotace z Oranžového roku skupiny ČEZ 

a podpory Obce Albrechtice nad Vltavou 

p o ř á d á 

ve venkovních prostorách Údražské hospody
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Jarní boje na okresních trávnících už odstartovaly a naše 
mužstva start druhé poloviny sezóny bohužel nezastihl 
v úplně ideální formě. Z prvních třech utkání má naše Áčko 
pouhý bod a Béčku se první jarní zápas také moc nepo-
vedl. Áčko se propadlo na sedmé místo a Béčko je aktuál-
ně deváté. Už máme také i několik odložených utkání kvůli 
vytrvalému dešti a nejde jen o naše zápasy, ale bylo odlo-
ženo dokonce celé 4. kolo. 
Snad malá pauzička pomůže, počasí se brzy umoudří, hři-
ště oschnou a budeme pokračovat na lepších podkladech 
a hlavně s lepšími výsledky. Za těch pár zápasů dostal náš 
trávník také pořádně zabrat a potřebuje trochu zregenero-
vat. Dva odložené zápasy už mají nový termín 8. 5. 2023 
a jeden se ještě řeší. Možná to připadne na některý pátek 
místo tréninku, ale to se ještě uvidí, jaká bude domluva se 
soupeřem a OFS. 
Jakmile se jaro dohraje, jedeme na Štít Albrechtic do Velkých Albrechtic, kde tato akce před padesáti lety začala. 
Ve Velkých to bude určitě „VELKÉ“, tak už se všichni těší. Termín jubilejního 50. ročníku Štítu je 23. - 24. 6. 2023. 
Fotbalu a Štítu ZDAR!   Za TJ Albrechtice nad Vltavou Dušan Hronek

O co jsme také rozšířeni, je náš fanklub. Ať už se jedná 
o členy, transparenty, vlajky, bubny ... Za což jsme strašně 
rádi. A jsme rádi i za odezvy na náš fanklub, kdy nám plno 
soupeřů řeklo, že takový fanklub nemá nikdo široko daleko. 

V neposlední řadě jsme, jako trenéři splnili další ze svých 
slibů, který se týkal klubových teplákových souprav. I ty naši 
mladí fotbalisté už vlastní, takže když jedeme na zápas, tak 
už jezdíme opravdu jako klub a to nejen pod jménem TJ, ale 
už i vizuálně. Tímto bychom rádi poděkovali našim spon-
zorům a to hlavně Lukášovi Bláhovi a Ondrovi Sikorovi. 
Za to jim patří veliké díky, protože je vidět, že i naše sousedy
z vesnice zajímá, co se u nás děje a jsou ochotni to podpořit.

Budeme se na Vás těšit na dalších zápasech. 
Fotbalu ZDAR a zvláště tomu albrechtickému!    Vena a Páťa

naši mladí fotbalisté stále pokračují v zápasech a trénincích. 
Stále se zlepšujeme, což je vidět i na zápasech. Ale také se 
stále více a více rozrůstáme. Nyní už čítáme ke 30 členům 
naší družiny. 

Zdravíme všechny,
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T-Mobile Olympijský běh středa 21. 6. 2023

I tento rok jsme se zapojili do pořádání akce "T-MOBILE OLYMPIJSKÝ BĚH".   
Akce se uskuteční ve středu 21. června 2023 se společným startem v 18 hodin.  
Všichni, kteří se chtějí do akce zapojit, se mohou přihlásit na www.olympijskybeh.cz 

Ukončení registrace je do 11. června 2023 (v případě naplnění kapacity i dříve). 
Registrace je možná pouze on-line. Letos se běží v 91 lokalitách a jednou z nich jsou 
Albrechtice nad Vltavou. 

Část ze startovného jde na podporu charitativní činnosti České olympijské nadace, 
jež umožňuje sportovat dětem ze sociálně znevýhodněných rodin. Všechny běhy se 
konají jako oslava celosvětového Olympijského dne, který je zároveň výročím založení 
Mezinárodního olympijského výboru.

MÍSTO PREZENCE A STARTU:  sportovní areál TJ Albrechtice nad Vltavou
   (závod bude odstartován z éteru Českého rozhlasu)START: v 18:00 hodin

DÉLKA TRATI:  4,8 km

KONTAKT na lokálního pořadatele:  Renáta Havlová   /   tel.: 604 334 601

Mokré jaro TJ Albrechtice n. Vlt.
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65  Pizinger Milan, Albrechtice n. Vlt.

84  Bican Josef, Chřešťovice

70  Vorlíčková Jaroslava, Hladná

75  Jarošová Marie, Albrechtice n. Vlt.

65  Kolář Pavel, Albrechtice n. Vlt.

75  Stropnická Helena, Chřešťovice

55  Vlna Vít, Jehnědno

75  Dostálová Anna, Albrechtice n. Vlt.

84  Venušová Vlasta, Újezd

55  Holcová Marie, Újezd

88  Peterková Růžena, Albrechtice n. Vlt.

55  Mašek Vlastimil, Albrechtice n. Vlt.

65  Peroutková Růžena, Chřešťovice

50  Kozelková Lenka, Jehnědno

50  Štípková Erika, Újezd

65  Housková Hana, Chřešťovice

83  Žemličková Marie, Chřešťovice

60  Lidinský Miloslav, Údraž

91  Žák Josef, Chřešťovice

60  Záleský Milan, Jehnědno

65  Švarcová Jaroslava, Jehnědno

70  Trubková Jana, Chřešťovice

55  Mařík Vlastimil, Albrechtice n. Vlt.

87  Riepl Wilibald, Albrechtice n. Vlt.

75  Váňová Jaroslava, Albrechtice n. Vlt.

55  Mareš Luboš, Chřešťovice

75  Kuboušek Václav, Jehnědno

70  Škodová Věra, Albrechtice n. Vlt.

55  Varous Václav, Jehnědno

83  Kovářík Jaroslav, Jehnědno

75  Korecký Jan, Albrechtice n. Vlt.

70  Kostohryz Ladislav, Albrechtice n. Vlt.

55  Fomínová Jarmila, Albrechtice n. Vlt.

70  Luběnová Jana, Albrechtice n. Vlt.

Magda Marcinová, Štěpánka Kácová, Marie Honzíková, 
Tea Lidinská, Natálie Mrázová, Josef Vačkář a Elena 
Sikorová. To jsou noví občánci Albrechtic nad Vltavou, 
které přivítal pan starosta Ing. Miroslav Ušatý v sobotu 
15.4.2023 v obřadní místnosti obecního úřadu. O kulturní 
program se jako obvykle postaraly děti ze zdejší základní 
školy pod vedením Boženky Milotové. Každý občánek 
si z obřadní místnosti odnášel peněžní dar a maminky 
malou kytičku. Přejeme všem nově narozeným, aby byl 
jejich život šťastný. Tentokrát byly v převaze holčičky. 
Tak uvidíme na podzim. Blanka Sládková

~ v měsíc i březnu se narodi la ~ 

A d é l a  N o v á č k o v á,  Údraž

rodiče: Jana Nováčková a Stanislav Lojda

Ať Vám š těs t ím jenom kve te , 
l áskou na n í neše t ře te .

Vítáme nové občánky
Obec Albrechtice nad Vltavou je zapojena 

do Dotačního programu na podporu narozených dětí z Jihočeského kraje

Vedení obce Albrecht ice nad Vl tavou pře je všem os lavencům
Společenská kronika . . . už i j te s i svů j krásný věk ve zdraví a nezt ráce j te chuť do ž ivota . . .

Dne 9. dubna 2023 
uplynulo  1 0  l e t  od úmrtí

p a n a   J a r o s l a v a  S l á d k a 

z Albrechtic nad Vltavou,
velkého muzikanta 

a posledního kapelníka Vltavanky.

S t á l e  v z p o m í n a j í 
manželka Marie a děti s rodinami.
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